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Tänavuse hooaja va-
litsev Eesti meister 
maastikurattakros-
sis Caspar Austa või-
tis 20. septembril Tar-
tu rattamaratoni raa-
mes toimunud Euroo-
pa meistrivõistlustel 
pronksmedali. Oma 
ratturikarjääri oluli-
semast medalivõidust 
ja tegemistest rääkis 
rattaproff Elva linna-
pea vastuvõtul ja las-
teaed Murumuna jalg-
rattanädalal.

Milvi Kapaun

Koduradadel toimunud 
tiitlivõistlustel pjedestaalile 
tõusnud Caspar Austat tun-
nustas Elva linnavalitsus 
maratonijärgsel päeval lin-
napea Reno Laidre ja abilin-
napea Toomas Järveoja vas-
tuvõtul. Kohal olid ka tree-
nerid Arno Lääne ja Jüri Kal-
mus ning ratturi pere. Em-
me manitsusi ignoreerides 
hõikas suurte meeste täht-
sal jutuajamisel sõna sekka 
ka pisipoeg Joonatan.

Maratonieelsel päeval 
sõpradega nalja visanud 
Austa läks Tartu rattamara-
toni starti medalilootusega.

“Laupäeval naersin sõp-
radele, et lähen ajan habe-

me ära, äkki pean autasus-
tamisele minema, siis näen 
viisakas välja,” meenutas 
Austa muiates. “Kõik ohki-
sid ja naersid selle peale. Si-
simas oli tunne küll, et on 
võimalik tulla medalile.”

Kakskümmend kilomeet-
rit enne maratoni lõppu gru-
pil eest ära sõitnud Austaga 
liitus Raido Kodanipork ja 
nii rühkis tandem koos tööd 
tehes finiši poole pronksme-
dalit püüdma. Tiitlivõidule 
pretendeerinud Allan Oras 
ja Kalle Kriit olid selleks 
ajaks juba püüdmatus kau-
guses. 89 km pikkusel ma-
ratonirajal reguleeris Euroo-
pa meistrivõistluste kulgu 
eestlaste kasuks tark ratta-

diplomaat Jaan Kirsipuu.
“Kui Kriit ja Oras eest ära 

sõitsid, oleks olnud võimalik 
nad ka kinni püüda, aga Kir-
sipuu jättis nimelt selle vahe 
sisse. Vaatasin ka, et las lä-
hevad,” rääkis Austa. “Aus-
terlastel ja prantslastel sel-
list minekut ikka sirge peal 
ei olnud nagu meie mees-
tel.”

Euroopa meistriks maas-
tikurattamaratonis tuli Al-
lan Oras, Kalle Kriit võitis 
hõbemedali.

Kolm minutit hiljem fi-
nišisirgele jõudnud Austa ja 
Kodaniporgi pronksiheitlu-
ses edestas Elva rattur lõpu-
joonel konkurenti nelja se-
kundiga.

“Enne lõppu oli mul päris 
raske, jalad hakkasid kram-
pi kiskuma,” rääkis Austa. 
“Paarsada meetrit enne fi-
nišit kiirendasin, sain vahe 
sisse. Pabistasin küll, et kui 
neljandaks jään ja medalist 
ilma, siis olen väga pettu-
nud.”

Eeskuju innustab
Kodulinna profiratturi 

säravaid karikaid ja pronk-
sist medalit said katsuda ka 
lasteaed Murumuna mudila-
sed, kes Caspar Austa laste-
aia rattanädalal külla kutsu-
sid. Sinilinnu parklasse üles 
seatud vigursõidu- ja liiklus-
raja kõrval tutvustas Austa 
ratturite võistlusvarustust 
ja sõiduvahendit ning rää-
kis, kuidas tubliks jalgrat-
turiks saada. Põnevil kooli-
eelikud uurisid uudishimu-
likult maastikuratast Trek, 
mille juures jätkus küsimu-
si iga pisimagi detaili kohta. 
Sõbraliku jutuajamise käi-
gus selgus, et kõva jalgrat-
tur on ka endine Murumuna 
kasvandik ning toob järgmi-
sel aastal siia lasteaeda oma 
pisipoja Joonatani. Pilku-
püüdvas võistlusdressis la-
heda olemisega rattur võitis 
kiiiresti laste südamed ning 
loomulikult otsustas lastepe-
re üksmeelselt jalgrattatren-

nis käima hakata ja tähtsa-
tel võistlustel sõitma.

“Kutsusime jalgrattanä-
dalal profiratturi külla, et ta 
räägiks lastele, kuidas sel-
leks saada. Et lapsed saak-
sid ka tippsportlase varus-
tust näha ja katsuda. Nüüd 
tahavad kõik jalgratturiteks 
saada,” naeris rühmaõpeta-
ja Maire Orlovski.

Hüvastijätuembustest va-
banenud Caspar Austa leh-
vitas lahkudes lasteperele 
rõõmsalt, ees ootas tõsine 
treeningupäev.

Käesoleval nädalavahetu-
sel sõidab Caspar Austa Lä-
ti rattamaratonide sarja vii-
masel etapil, kus tal on või-
malus tulla sarja võitjaks. 
10. oktoobril osaleb Austa 
eliitklassi ja aktiivselt rat-
tasporti harrastavate maas-
tikuratturite võistlusel Audi 
Tallinn Cup 2009.

Eesti Jalgratturite Liidu 
triobet reitingupunktide-
le on Austal plaanis kogu-
da lisa Elva ja Viljandi sügis-
krossidelt. Põhikonkurent 
jalgrattaspordi reitingus on 
Jaan Kirsipuu.

“Sel aastal on mul võima-
lus triobet reiting ära või-
ta. Seda tahaks veel jahti-
da sel aastal,” loodab hoo-
ajale väärika punkti panna 
Caspar Austa.
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Lapse saab 
nüüd jätta Nupu 
keskusesse 
terveks päevaks

Elva linnavalit-
sus allkirjastas lepin-
gu Nupu keskusega pi-
kapäeva lapsehoiutee-
nuse osutamiseks ku-
ni käesoleva aasta lõpu-
ni. Linnavalitsus toetab 
kümne lapse hoidu Nu-
pu keskuses 1800 kroo-
niga kuus lapse kohta, 
teise samapalju tasub 
lapsevanem, kui soovib 
oma lapse jätta hoiule 
terveks päevaks kõiki-
del tööpäevadel. Laste-
ga tegeleb kutsetunnis-
tusega lapsehoidja.

Aasta lõpuks valmib 
Elva linnas Murumu-
na lasteaia juurdeehi-
tus ning linn saab juur-
de täiendavalt 44 laste-
aiakohta.

“Kui selgub, et las-
teaiakohtadest on ik-
ka puudus ja vajadus 
täiendava lastehoiutee-
nuse järele on olemas, 
siis võib linnavalitsus 
Nupu keskusega lepin-
gut pikendada,” ütles 
Elva abilinnapea Too-
mas Järveoja.

Täpsema info saa-
miseks tuleks helista-
da Nupu keskusesse 
733 9999 või kirjutada 
lapsed@nupu.ee. Vaata 
ka www.nupu.ee  EPP
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Liikluseks on häiritud 
Kärneri tänava lõik Lau-
liku tänavast Side täna-
vani, Valga maantee lõik 
Muru tänavast Kadaka 
tänavani.

Liikluseks on sule-
tud Käärdi tee lõik Valga 
maanteest Nõmme täna-
vani ja veidi edasi. 

Water-Ser
Liikluseks on häiritud 

Kesk tänav, Jaani tänav, 
Käo tänav Lepa tänavast 
kuni Kase tänavani, Palu 
tee, Tartu maanteel koo-
li esine lõik, Aia ja Õie 
tänavad, Kase tänav.

Puiestee tänavas on 
plaan hakata kaevama.

Liiklus võib olla häiri-
tud ka Kruusa, Põllu, Be-
tooni, Muru, J. Liivi, Le-
pa, Järve, Paju ja Soo tä-
navates seoses algavate 
taastustöödega.

Vabandame ebameel-
divuste pärast, kuid sü-
gisel saab linn korda, 
vähemalt Facio Ehituse 
AS-i poolt lõhutud lõi-
gud. Facio Ehitus

Caspar Austa eeskujul tahab tublideks jalgratturiteks saada kogu lasteaed Murumuna Piilupartide rühm. Ratturi kutsus külla rühmakasvataja 
Maire Orlovski. Fotod: Milvi Kapaun

Tiitlivõistluste pronksmedal on Caspar Austa hästi 
kordaläinud hooaja säravaim saavutus. 
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Hiiu   maalt traditsioo-
nilist sügistuuri alus-
tanud õpibuss pea-
tus selle nädala algu-
ses ka Elvas, Rõngus, 
Rannus ja Kongutas.

Sirje Veldi

Juba kolmandat aastat 
igal sügisel ainulaadse õpi-
bussiga Eestimaale tiiru 
peale teinud bussijuht Ka-
lev Kukk loodab, et talle ja-
gub selle projekti raames 
tööd veel mõneks aastaks, 
sest õpibuss on üsna popu-
laarne.

“Inimeste küsimused ja 
soovid on aasta-aastalt läi-
nud konkreetsemaks,” rää-
gib Kukk. “Kui esimesel 
aastal oli see teema, et mis 
asi see siis on ja mis te seal 
räägite, siis nüüd tullakse 
juba selge sooviga, et kas 
saab õppida ja kus.”

Tänavu sõidab buss läbi 
kolmteist maakonda ja pea-
tub ligi kuuesajas kohas. 
Igas maakonnas on omad 
konsultandid. Kolme aasta-
ga on välja kujunenud koor-
dinaatorite võrgustik ini-
mestest, kes õpiinfo kokku 
koguvad ja õpibussi peatus-
kohad välja pakuvad. Õpi-
buss peatub väikses asulas 
või külas, et jagada teavet 
elukestvast õppest ka väik-
semates maakohtades. Õpi-
bussi reisi korraldab Eesti 
Täiskasvanute Koolitajate 
Assotsiatsioon Andras ning 
toetab Euroopa Sotsiaal-
fondi ning haridus- ja tea-
dusministeerium.

Kogemused aitavad
Elvas astub bussi ka tä-

navune Tartumaa aasta õp-
pija Tiia Peetsu.

“Tunnen huvi, mille vas-
tu tuntakse huvi,” ütleb nai-
ne, kes sai omal nahal ko-
geda, millised õppimisvõi-
malused on inimesel, kes 
on saanud koondamistea-
te. “Sisuliselt kasutasin kõi-
ki võimalusi, et õppida ja 
osa neist läksid ka edukalt. 
Õppisin projektijuhtimist 
ja ettevõtlust, mille käigus 
valmis äriplaan, mis sai ka 
starditoetuse ehk raha ette-
võtlusega alustamiseks.”

Eelmise aasta kevadest 
PRIAst koondatud Tiia 
Peetsul on nüüd juba mõ-
ned kuud oma konsultat-
sioonifirma OÜ Tiia Peetsu 
Maaelunõu. Julguse hakata 
endale ise tööandjaks, an-
dis elu ise. PRIASt ära tul-
les jäi Tiiale alles vana te-

lefoninumber ja koos sel-
lega ka kliendid, põlluma-
jandusettevõtjad PRIA päe-
vilt, kes vajasid nõustamist, 
et taotleda toetusi struk-
tuurifondidest. Seega oli 
Tiia Peetsul klientuur ole-
mas juba enne oma ettevõt-
te loomist ja see oli hinda-
matu eelis. Seetõttu tun-
duski Tiiale ühel hetkel, et 
just selleks on tal piisavalt 
kogemusi ja julgust. EPAst 
loomakasvatajaks diplo-
meeritud Peetsu oli Eesti 
põllumajanduses töötanud 
üle 20 aasta ning 17 aastat 
tagasi end täiendanud Ka-
nadas. See kõik kulub tal 
oma praeguses töös mar-
jaks ära.

“Aeg on niikaugel, et mul 
on juba ettevõtetele mida-
gi öelda ja pakkuda,” leiab 
Peetsu.

Loomulikult ei tule töö-
tule keegi midagi lausa kan-
dikul pakkuma, ikka ise tu-
leb aktiivne olla, uurida ja 
otsida, millist koolitust just 
sulle kõige enam vaja lä-
heb ja siis selles liinis olla 
järjekindel ja uurida, mil-
listel kursustel on võima-
lik õppida. Ka Tiia Peetsu 
ootas sobivaid kursusi üle 
poole aasta ja vahel tundus 
tallegi, et ei saagi vajalike-
le kursustele. Tööturuame-
ti vahet tuli käia ikka üks-
jagu ja just sügisel meelde 
tuletamas, et ta ikka päris 
kindlasti tahab neile kur-
sustele minna.

“Teadsin siis juba kind-
lasti, et tahan projektijuh-
timist. Seejärel tuli ettevõt-
luskursus, sest see on nii-
võrd mitmekülgne,” räägib 
Peetsu. “EPA koolis sai ka 
ju õpitud turundust ja raa-

matupidamist, aga esiteks 
on need nüüd juba uuel ta-
sandil ja teiseks, et mul on 
nüüdseks juba kogemus. 
Ettevõtluskoolitus oli kaks 
kuud. Seal saime raama-
tupidamist ja koorus väl-
ja äriidee, mis osutus nii 
heaks, et vääris ka stardi-
toetust. “Kui sul on olemas 
hea idee, siis nende reali-
seerimiseks ja ettevõtluse-
ga alustamiseks on praegu 
parim aeg.”

Tiia Peetsu hindab saa-
dud teadmiste kõrval ka 
tutvusringkonda, mis neil 
kursustel kujunes ning ko-
gemust, kui palju on tege-
likult tasuta õppimise või-
malusi, kui vaid ise oled ak-
tiivne ja oskad neid kasu-
tada. Nii näiteks saab et-
tevõtlusega alustaja Tar-
tu Ärinõudlast tervelt kuus 
tundi tasuta nõuannet, mi-
da polegi nii vähe, kui os-
kad seda aega efektiivselt 
ära kasutada.

Kunagi pole hilja
Üksteise järel tuleb bus-

si inimesi, enamus naised, 
kellele Andrase täiskasva-
nute koolituse koordinaator 
Kristel Klammer ja Tartu 
kutsehariduskeskuse kooli-
tusjuht Anneli Vedler jaga-
vad voldikuid, otsivad in-
fot internetist ehk nõusta-
vad nii öelda operatiivselt 
ja jooksu pealt. Lasteko-
dus töötanud Viive Mossin 
(55) otsib lastehoiukursu-
si, Elva gümnaasiumi koris-
taja Ene Juusil (43) on aga 
naise kohta üsna ebaharilik 
huvi – tema tahaks õppida 
pottsepaks.

“See on vist perekondli-
ke traditsioonide jätkami-

ne,” räägib Juus. “Ka mu 
vanaisa oli pottsepp ja te-
gi kõiki teisigi töid. Kursu-
sed algavad Tartus oktoob-
ri lõpus ja loodetavasti saan 
neile siis minna. See on mul 
olnud ammu mõtteis.”

Usinalt uurib pabereid 
ka Elva haigla taastusra-
viosakonnas töötav Vaike 
Paurson. “Arvutikursust ot-
sin,” ütleb ta. “Pensionärist 
inimene – hea kui oskad 
midagi. No ma käisin au-
tojuhikursustel ka selleks, 
et kui poisid kuhugi ära lä-
hevad, siis ma tean, kuidas 
auto garaaži tagasi ajada. 
Aga seda ei ole siiani vaja 
läinud, ainult load sain kät-
te. Tööl pole veel arvutit va-
ja läinud, aga mine tea, ku-
hu veel torgatakse, kui see 
hästi selgeks saab.”

Anneli Vedleri sõnul on 
Tartu kutsehariduskesku-
ses endiselt nõutud keevita-
jate kursused, ent väga po-
pid on ka korstnapühkijate 
ja pottseppade kursused.

“Ükskord soovis üks 
mees Lääne-Virumaalt tea-
da saada, kes õpetab metal-
li kroomimist,” ütles Kalev 
Kukk. “Ei leidnud küll otse-
selt ühtegi kursust, sest see 
oli nii spetsiifiline asi, kuid 
leidsime ettevõtjad, kes sel-
lega tegelevad ja ta lubas 
nendega ise ühendust võtta. 
Hiiumaal tundis üks mees 
huvi, et kes Läänemaal õpe-
taks bajaanimängu. No hu-
vitav pill, aga õppekavades 
ei ole, samas akordioniõpet 
leiab küll.” Õpibussi reisi 
Elva kandis käis filmimas 
ka Tagatargemaks saate-
grupp, mis näitab ülesvõe-
tut ETV-s 10. oktoobril.

Pottsepaks või 
bajaanimängijaks

Elva eakate päevakes-
kus viib eakamad inime-
sed 65 kroonise osamaksu 
eest 1. oktoobril sügisese-
le reisile Pokumaale. Oma 
osavõtusoovist tuleks tea-
da anda Elva haigla ülem-
õele Katrin Rebasele.

Teisipäeva, 6. oktoobril 
kell 10 on päevakeskuses 
eakatega kohtumas Elva 
linnapea Reno Laidre.

1.-10. oktoobrini argi-
päeviti saab päevakesku-
ses end kirja panna uju-
misreisidele Pühajärve 

spaasse. Kohe tuleb maks-
ta ka pileti ja võimlemis-
rühmas osalemise eest.

Pühajärvele sõidetakse 
14. oktoobril. Buss väljub 
Arbimäe bussipeatusest 
kell 9.45 ja Elva kauban-
duskeskuse juurest 9.50. 
Päevakeskuse juhataja 
Andres Beekmann ootab 
rohket osavõttu, sest sel-
lest sõltub spaa teenus-
te kümme protsenti sood-
sam hind. 

EPP

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 28. septemb-
ril 2009.a algusega kell 
18.00 Waide Motellis

Päevakorra pro-
jekt:

1. Ülevaade Elva Lin-
navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva linna arengu-
kava aastateks 2008-2015 
muutmine. (Toomas Jär-
veoja)

3. Elva Linnavolikogu 
17.11.2008.a määruse nr 
16 “Riigi rahastatava lap-
sehoiuteenuse rahaliste 
vahendite ülejäägi kasu-
tamise kord Elva linnas” 
muutmine. (Alo Rebane)

4. Elva Linnavolikogu 
valimisteks jaoskonnako-
misjoni moodustamine. 
(Maia Kukk)

5. Elva linnas Nõmme 
tn 30 asuva maaüksuse 
taotlemine Elva linna mu-
nitsipaalomandisse. (Ka-
lev Kepp)

6. Elvas Mahlamäe tn 
1c kinnistu detailplanee-
ringu kehtestamine. (Ka-
lev Kepp)

7. Elvas Kase tn 27 ka-
tastriüksuse detailplanee-
ringu kehtestamine. (Ka-
lev Kepp)

8. Elva linna tänavate 
kohanimede kinnitamine. 
(Kalev Kepp)

9. Kinnisasjaga liitmi-
seks sobiva maa munitsi-
paalomandisse mitte taot-
lemine. (Kalev Kepp)

10. Elva linnas Vapra-
mäe tn 35 asuva maaük-

suse taotlemine Elva lin-
na munitsipaalomandisse. 
(Kalev Kepp)

11. Elva linnas Vellavere 
tee 2 ja Vellavere tee 2b 
kinnistute ja kinnistute-
ga piirneva ala detailpla-
neeringu vastuvõtmine ja 
avaliku väljapaneku toi-
mumise aja väljakuuluta-
mine. (Kalev Kepp)

12. AS Emajõe Veevärk 
aktsiate omandamine. 
(Kalev Kepp)

13. Ühtekuuluvusfondi 
projekti “Elva vee- ja kana-
lisatsioonisüsteemide re-
konstrueerimise II etapp” 
sihtfinantseerimine ja AS-
ga Emajõe Veevärk sihtfi-
nantseerimise lepingu sõl-
mimine. (Kalev Kepp)

14. Nõo, Konguta ja 
Rõngu vallaga haldusle-
pingu sõlmimine. (Kalev 
Kepp)

15. OÜ-ga Elva Soojus 
rendilepingu muutmine. 
(Kalev Kepp)

16. Elva linna sadevee-
kanalisatsiooni ehitami-
seks AS-ga Emajõe Vee-
värk sihtfinantseerimise 
lepingu sõlmimine. (Ka-
lev Kepp)

17. AS-ga Emajõe Vee-
värk Elva linna sadevee-
kanalisatsiooni hooldami-
se teenuste osutamise le-
pingu sõlmimine. (Kalev 
Kepp)

18. Muud küsimused.

Leelo Suidt,  Elva 
Linnavolikogu esimees

Eakate päevakeskus annab teada

TEADE
Algas valijakaartide 

saatmine valijatele. Sea-
duse kohaselt võib valija, 
kes 15. päeval enne vali-
mispäeva (st 03.10) ei ole 
valijakaarti saanud või 
kelle valijakaardile kan-
tud andmetes on vigu, 

pöörduda linna valimis-
komisjoni poole selgituse 
saamiseks või vigade pa-
randamiseks.

Linnavalitsus Kesk 32 
II korrus ruum 207 tele-
fon 730 9886

e-mail elva@elva.ee

Anneli Vedler tutvutab Viive Mossinile õppimisvõimalusi. Foto:  Sirje Veldi

TÕN 2.-9. oktoobrini enam tähelepanu täiskasvanuõppele

VOLIKOGU KUTSE

Eelmisel nädalal ilmu-
nud artiklist “Konkursi-
le saabus kolm väga head 
ideekavandit” võisid pal-
ju välja lugeda, et Kesk 
tänava piirkonna arhitek-
tuuriprojekt viib südalin-
nast pärnaallee.

Laekunud seitsmest 
konkursitööst ei näinud 
ükski lahendus ette puu-
derida likvideerida. Ette-
panekud seisnesid allee 

uuendamises, mõnel ju-
hul puude asendamises 
linnatingimustesse hästi 
sobiva läänepärnaga või 
muu sobiva puuga.

Konkursitööd näevad 
ette parandada allee lii-
gilist koosseisu, et taas 
saavutada tervikilmet.

Margit Kostin, 
ehitusteabe spetsialist

Kesk tänava arhitektuurilahendused 
säilitavad südalinna allee
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Kaks aastat kest-
nud vaidlus Maxima 
kaupluse asuko-
ha sobivuse üle Val-
ga maanteele ei ole 
tänaseni leidnud 
mõistlikku lahen-
dust.

Sirje Veldi

Kui Maxima Ees-
ti OÜ arendusjuht Yaron 
Yalonetsky ei näe võima-
lust leida kauplusele Elvas 
mõnd teist asukohta, siis ei 
näe Soo tänava elanikud 
muud võimalust, kui selle-
le planeeringule vastu seis-
ta. Järjekordsel kohtumi-
sel Maxima esindajatega 
jäi Soo tänava rahvas en-
diselt endale kindlaks, et 
nad ei ole Maxima Elvasse 
tuleku vastu, kuid ei soovi 
oma elamute lähedale veel 
ühte kauplust ega Maxima 
Valga maantee krundi siht-
otstarbe muutmist. Praegu 
on Maxima Eesti OÜ oste-
tud krunt Valga maantee 
ääres Elva linna üldplanee-
ringu kohaselt 35 protsenti 
äri- ja 65 protsenti elamu-
maa ning elanike arvates 
ei tohiks linnavalitsus tul-
la ettevõtjale vastu ja seda 
jaotust muuta, sest krun-
ti ostes pidi Maxima ar-
vestama, et sellisele krun-
dile planeeringu tegemine 

ja maa sihtotstarbe muut-
mine ei pruugi minna li-
bedalt. Ametnikud peak-
sid seisma oma linnakoda-
nike elukeskkonna säilimi-
se eest, mitte andma järe-
le arendajate survele. Soo 
tänava elanikud on en-
di sõnul leppinud Enicsiga 
ja andnud väga kahtleva 
nõusoleku Olerexi tankla 
krundile planeeritud kau-
banduskeskuse ehitami-
seks, kuid veel ühe kaup-
luse ehitamine ületaks Soo 
tänava elanike taluvuse 
piiri.

“Meil on praegu olemas 
Enics, õnneks ei ole veel 
Olerexi kauplust, sest me ei 
tea, mis sellega kaasneks,” 
ütles Aivar Ebelmann. 
“Kaks kinnistut Soo tä-
naval on juba praegu sel-
lises seisus, et ühte maja 
poolt kasutada ei saa, sest 
24 tundi ööpäevas töötab 
Enicsis ventilaator. Võib-
olla ta ei ületa seda mü-
rataset, kuid see on ikka-
gi tööstuslik. Maximal on 
Soo tänava poolsesse ossa 
projekteeritud 13kW soo-
juspump, praegu ei tea, ku-
hu poole tulevad ventilaa-
torid, külmseadmete torus-
tik. Reeglina on need too-
dud laadimissildade juurde 
ehk siis kõik see müra, mi-
da Maxima juurde tekitab, 
tuleb meie majade suunas. 

Ja siis me oleme täpselt ka-
helt poolt piiratud, pluss 
veel see, kui Olerex peaks 
kunagi oma kaupluse val-
mis ehitama, see tuleb ka 
kolmandast küljest. Meie 
elu läheb viletsamaks. Meil 
pole Maxima kaupluse vas-
tu midagi, me võitleme 
praegu selle eest, et mingi 
aeg saaks siin Elvas selles 
elurajoonis veel elada.

Maxima arendusjuhi 
Yaron Yalonetsky sõnul ei 
ole mõeldav alustada kaup-
luse planeerimist kuhugi 
mujale, sest lisaks maaos-
tule on palju raha kulunud 
ka detailplaneeringule ja 
projektile. Yalonetsky ar-
vates ei ole inimeste prob-
leemid seotud Maximaga.

“Meie kauplus on nii 
väike, see ei ole tootmis-
hoone. Ma ei näe siin üh-
tegi põhjendatud vaidlust,” 
ütles Yalonetsky. “Mulle 
tundub, et elanikud lihtsalt 
ei taha siia Maximat, aga 
meile tundub, et see koht 
on õige. Me ei ole praegu 
valmis uut kinnistut ost-
ma. Ootame ära, mis maa-
vanem arvab, võibolla tee-
me siis kergema hoone, 
kuigi me ei tahaks seda te-
ha. Me ei näinud krunti os-
tes selliseid probleeme.”

Yalonetsky sõnul on 
Maxima kohanud elanike 
vastuseisu ka Rakveres ja 
Paides, kuid neist on siiski 
üle saadud.

Lõpliku otsuse teeb 
maavanem

MIS JUHTUS
Elvas

Ööl vastu 16.09 lõhu-
ti Pikk tn 61 juurde par-
gitud sõiduauto Opel 
Vectra kütusepaak ja va-
rastati 25 liitrit bensiini.

17.09 kl 13.20 juh-
tis Mati (1944) sõidukit, 
kuid ei olnud turvavööga 
nõuetekohaselt kinnita-
tud. Kl 13.40 ei olnud Ül-
le (1958) sõidukis turva-
vööga kinnitatud.

18.09 kl 20 jõi Verner 
(1992) Kärneri tänavas 
alkoholi, Jõe tänavas jõid 
alkoholi kl 19 Erik (1992) 
ja kl 20 Sander (1992).

Samal päeval kl 15-
16 varastati Tartu mnt 
27c elumaja trepikojast 
lukustatud valget-kuld-
set värvi naiste jalgratas 
Classic Leady Sport 1,8. 
Kl 22.45 lärmas Kesk tä-
navas ja segas liiklust 
purjus Mati (1950).

20.09 kl 15.51 ründa-
sid Käo ja Laane tänava 
nurgal kaks koera jalgrat-
turit. Kl 21.03 ajal avas-
tati, et AS Puiduäri ruu-
mides olevast seifist on 
varastatud 100 000 kroo-
ni. Kl 11.45 juhtis Aivar 
(1977) sõidukit lubatust 
kiiremini 30 km/h võrra.

21.09 kl 14.13 teata-
ti, et Verevi järve juures 
parklas on lõhutud sõidu-
autot BMW.

Rõngu vallas
21.09 kl 14.40 sõi-

tis purjus Andrus (1962) 

Jõhvi-Tartu-Valga maan-
teel.

Rannu vallas
18.09 kl 19.25 taba-

ti sõidukiroolist purjus ja 
juhtimisõiguseta Aleksei 
(1987). Kl 22.15 jõi Ann 
(1993) ja kl 22.30 Rainis 
(1992) alevikus avalikus 
kohas alkoholi.

Konguta vallas
Ajavahemikul 13.-

19.09 on Metsalaane kü-
la talumajja sisse mur-
tud ja varastatud nurga-
saag Wustar maksumuse-
ga 3000 krooni ja kanis-
ter 15 liitri kütusega.

20.09 kl 12.15 sõitis 
Egidijus (1987) lubatust 
kiiremini 28 km/h võrra.

Nõo vallas
18.09 kl 00.19 lõhuti 

Kooli 2 maja aken.
19.09 kl 12.45 kuu-

las Tõraveres majas nr. 
5 Priidu (1990) valjult 
muusikat ja tekitas lär-
mi, mis kostus trepikot-
ta ja naaberkorteritesse, 
rikkudes avalikku korda 
ja majaelanike rahu.

Ööl vastu 19.09 on 
Observatooriumi 1 maja 
juures lõhutud sõiduau-
to Hyundai Gets kütuse-
paak ja varastatud 35 liit-
rit bensiini.

Arendajad ei leidnud ka seekord Soo tänava inimestega 
ühist keelt. Pildil paremalt esimene Yaron Yalonetsky. 
Foto: Sirje Veldi
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Iga kooliaasta toob 
kaasa ka avalikkuse 
ette jõudvaid konf-
likte õpilaste ja õpe-
tajate vahel.

Maiko Kalvet, D.A.S. 
Õigusabikulude Kindlustuse 
ASi juhatuse liige

Enamasti just hinnete 
tõttu lahvatavad tülid on 
mõistlik lahendada koolisi-
seselt, kohtusse pöördumi-
ne olgu viimane ning väga 
põhjalikult argumenteeri-
tud samm.

Paar aastat tagasi ot-
sustas üks Tallinna kesk-
linnas asuv gümnaasium 
jätta keskkooli vastu võt-
mata poisi, kelle keskmi-
ne hinne oli 4,7. Kool sel-
gitas joone taha jäämist 
kehvade tulemustega koo-
lisisestel katsetel. Kui poisi 
ema hindamiskriteeriumi-
de kohta küsis, esitati tal-
le uus vastuvõtukord, mis 
tegelikult oli sellel hetkel 
seadusega vastuolus ja see-
ga kehtetu. Noormees kae-
bas gümnaasiumi kohtusse 
ning järgnev vaidlus kuju-
nes kuudepikkuseks. Vae-
kauss jäi siiski poisi kasuks 
ning koolil tuli kinni maks-
ta ka pere kohtukulud 23 
000 krooni ulatuses.

Praktika põhjal võib öel-

da, et hinded ongi see tee-
ma, mille pärast õpilased 
ja õpetajad tihti vaidlevad, 
kuna sageli on tegemist 
subjektiivsete väärtustega. 
Kindlasti ei tohi tegevuse-
tuks jääda nende hinnete 
puhul, mis otsustavad lap-
se teise kooli sissesaamise 
üle või mis mõjutavad lõ-
putunnistust.

Lihtsam on 
leida lahendus 

läbirääkimistega
Kohtuvaidlused õppe-

asutuse ning õpilase vahel 
ei pruugi alati lõppeda õpi-
lase võiduga. Samas võik-
sid erimeelsused laheneda 
poolte mõistlikul suhtumi-
sel ja kokkuleppevalmidu-
sel juba koolis.

Kui õpilane tunneb, et 
teda on hinnatud ebaõig-
laselt, peaksid lapsevane-
mad rääkima kõigepealt 
asjaosalise õpetajaga. Sa-
muti võib olukorra aruta-
miseks pöörduda klassiju-
hataja või lastevanemate 
esinduse poole. Enamjaolt 
jõutakse mõlemale poole-
le sobiva lahenduseni juba 
sellel tasandil. Kui erimeel-
sused jäävad siiski püsima, 
oleks järgmine samm pöör-
duda koolidirektori, kooli 
hoolekogu või koguni ha-
ridusministeeriumi poole. 
Viimasel juhul peab prob-
leem olema kindlasti häs-
ti kirjeldatud ja põhjenda-
tud.

Kohtus loevad faktid, 
mitte emotsioonid

Kohtu poole pöördumi-
seks on mõjuv põhjus vaid 
see, kui hinne või tulemus 
on otsustav õpilase edasi-
se koolitee või ameti vali-
misel. Ehk teiste sõnade-
ga, kui hindest oleneb teise 

kooli pääsemine, samasse 
kooli jäämine või kui hinne 
läheb lõputunnistusele.

Tuleb arvestada sellega, 
et kohus võtab arvesse vaid 
fakte ning hindab poolte 
tegevuste ja otsuste vas-
tavust seadustele. Näiteks 
saab kohus kontrollida, kas 
eksam viidi läbi vastavalt 
kehtivatele eeskirjadele. 
Tunnis läbivõetud mater-
jali või konkreetset eksa-
misituatsiooni kohus ei tea 
ning tavaliselt menetluses 
ei arvesta.

Samas on kohtuniku 
jaoks arvestatavaks ar-
gumendiks, kui erinevate 
hindajate seisukohtade va-
hel esinevad silmatorkavad 
ja põhjendamatud lahku-
minekud. Ka õpetaja põh-
jendused antud hinde suh-
tes ei tohi olla vastandli-
kud. Kindlasti peaks objek-
tiivselt hindama ka õpeta-
ja ja õpilase eelnevat läbi-
saamist. Hindamisel ei to-
hi rolli mängida pedagoogi 
isiklik suhtumine lapses-
se. Priimusele “avansiks” 
kõrgema hinde panemine 
või mõnele vähem andeka-
le “kasvatuslikel eesmärki-
del” madalama hinde kir-
jutamine on lapse suhtes 
ülekohtune ega käi kokku 
õpetajaeetikaga.
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Koolitüliga kohtusse?22.09 otsustati:
Anda välja kirja-

lik nõusolek ühisveevär-
gi ja -kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks Laane tn 27, Lille tn 5, 
Kruusa tn 12, Käo tee 50, 
Laane tn 15.

Määrata Tartu mnt 
37a katastriüksuse sihtots-
tarbeks sotsiaalmaa ala-
liik üldkasutatav maa; Tar-
tu mnt 37b katastriüksuse 
sihtotstarbeks sotsiaalmaa 
alaliik üldkasutav maa; 
Tartu mnt 37 c katastriük-
suse sihtotstarbeks elamu-
maa; Veski tn 14a katastri-
üksuse sihtotstarbeks ela-
mumaa.

Anda raieluba Nooruse 
tn 5 maaüksusel kasvava 
kuni kaheksateistkümne 
looduses märgistatud kuu-
sepuu ja kuni kaheküm-
ne kaheksa looduses mär-
gistatud männipuu raiu-
miseks kahe puurkaevu ja 
puurkaevude juurdepääsu 
teede ehitamise alalt; raie-
luba Pargi tn 20 kinnis-
tul kasvava ühe vahtrapuu 
raiumiseks; Vellavere 4a 
hoone kasutusluba ehitise 
püstitamisel, kasutamise 
otstarve üksikelamu.

Kanda majanduste-
gevuse registrisse El-
va HKK Sinilind kauban-
duse korraldajana avalikul 
üritusel “Mihklilaat”; Erki 
Moont Matusebüroo, Pikk 
36; OÜ Viksi, Kesk 4 kos-
meetikateenuste osutami-

ne.
Sõlmida sihtfinant-

seerimise leping AS-ga 
Emajõe Veevärk Elva lin-
na I etapi sademevee raja-
tiste ehitus; MTÜ-ga Ees-
ti Pakendiringlus koostöö-
leping Elva linnas Paken-
diorganisatsioonile kuulu-
va kuue vanapaberi kon-
teineri tühjendamisku-
lude finantseerimiseks; 
Fast Field OÜ-ga leping 
perepäevahoiuteenuse 
osutamiseks.

Kooskõlastada KOIT 
kava eelistusnimekiri.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: AS-ga 
Emajõe Veevärk sihtfinant-
seerimislepingu sõlmimi-
ne – Elva linna sadeveeka-
nalisatsiooni ehitamiseks; 
AS-ga Emajõe Veevärk 
sihtfinantseerimislepin-
gu sõlmimine – Elva linna 
ühisveevärgi ja -kanalisat-
siooni rekonstrueerimise II 
etapp; AS Emajõe Veevärk 
aktsiate omandamine; AS-
ga Emajõe Veevärk sade-
veekanalisatsiooni hool-
damise teenuste osutami-
se lepingu sõlmimine; El-
va linnas Vellavere tee 2 ja 
Vellavere tee 2b kinnistu-
te ja kinnistutega piirneva 
ala detailplaneeringu vas-
tuvõtmine ja avaliku välja-
paneku toimumise aja väl-
jakuulutamine; Nõo, Kon-
guta ja Rõngu vallaga hal-
duslepingu sõlmimine.

Maia Kukk,  linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Kohtuvaidlused 
õppeasutuse ning 
õpilase vahel 
ei pruugi alati 
lõppeda õpilase 
võiduga.
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Esmaspäeval 70 aas-
taseks saav Mare 
Pajuste on inimeste-
le kinos üle poole sa-
jandi filme näida-
nud.

Sirje Veldi

Teil on siin kaks 
suurt aparaati. Mis 
nende erinevus on?

Kino näidataksegi ka-
he aparaadiga. Filmikettad 
pannakse peale, üks ketas 
käib 20 minutit. Suurtes 
kinodes kleebitakse terve 
film kokku, aga mina pean 
laskma üle ja tuleb parata-
matult vahe vahele. Need 
aparaadid olid omal ajal kõ-
va sõna, ksenoonlampidega 
ja puha. Lootust oli vahe-
peal, et vahetatakse välja, 
aga nüüd võeti rahad ära 
ja uued aparaadid on kal-
lid. Mina ei hakka enam 
nende uute aparaatidega 
tööle, need on nii keeruli-
sed. Nii nagu uued autod-
ki, kõik elektroonikat täis –
täitsa võimatu. Mina lähen 
siis ära pensionile.

Teie olete põhimõt-
teliselt siin olnud sel-
le kinomaja valmimi-
sest peale?

Olen olnud 1955. aas-
tast kino peal. Lõpetasin 
Tallinnas kinokooli, mind 
suunati Põlvasse, aga tulin 
siia. Kadunud Käsperi Veljo 
oli kultuuriosakonna juha-
taja ja ütles, et minu rajoo-
ni poiss ei lähe mitte kuhu-
gi ja pani mind kohe tööle 
rändkino peale. Olin ränd-
kinos kuni 1991. aastani. 
Siis tuli Eesti valitsus ja 
maakinod kaotati ära.

Kuidas rändkino 
töötas?

Meil oli kinovõrgus kaks 
autot, nendega viidi meid 
esimesse punkti ja edasi 
sõitsime hobustega. Nädal 
aega ööbisime kolhoosi-
kontorites ja klubides. Mõ-
nes klubis ei olnud elekt-
rit, siis pidime generaato-
rit vändaga käima lööma, 
et elektrit saada. Mõnikord 
ei saanudki käima. Hiljem 
juba oli igal kinol oma au-
to ja lõpuks käisin oma au-
toga, sest ma ei sallinud to-
da veomasinat.

See oli ikka paras 
seiklus käia hobuste-
ga külast külasse filmi 
näitamas?

Nojah, ma olin siis noor. 
Praegu ei võtaks enam 
eluski seda ette. Olen 
mõelnud, et kus mul on ik-
ka hull amet võetud. Oma-
ette oli see muidugi eksoo-
tika, kuid praegu ei kujuta 
ette, et sellist lollust teeks. 
Igasugu hulle asju juhtus, 
sest teed olid ju üsna hul-
lud, tihti jäime lumme kin-
ni. Kord tulin Kurekülast 
hobusega Elvasse, kummi-
kud olid jalas, jalad olid 
ära külmunud. Kadunud 
Käsper võttis mul kummi-
kud jalast ja pani mind ah-
ju juurde sooja. Hiljem ma 
ostsin omale igavesti uh-
ked vildid.

Kino oli tollal maa -
kohtades väga ooda-
tud?

Loomulikult. Siis käis 
niipalju rahvast, et me sai-
me preemiat kaks korda 
rohkem kui palka, mis oli ju 
väike. Pilet maakinos mak-
sis 20 kopikat, samapalju 
kui päts leiba, ja laste kino-
pilet oli 5 kopikat. Nüüd on 
kinopilet 40 krooni. Aga no 
siis ei olnud ju videot, tele-
kas alles tuli... Ja need in-
dia filmid, mis tollal jook-
sid – oi taevas! Lihtsamal 
maarahval polnud ju õieti 
midagi. Meil olid maal kaa-
sas grammofonid plaatide-
ga ja pärast kino oli tants, 
mis kestis poole ööni. Rah-
vas oli lõbus ja väga hea-
tahtlik, praegusega ei saa 
võrreldagi.

Kui palju siis siin ki-
nos rahvast töötas?

Kaks kassapidajat, kaks 
uksehoidjat, neli mehaani-
kut, administraator... Siis 
oli meil terve maja, nüüd 
ainult üksainuke putka ja 
see ka poolenisti laoruum. 
Nüüd olen mina üksi ja fil-
me näitan ainult pühapäe-
viti.

Kust see huvi kino-
mehaaniku elukutse 
vastu?

Vend oli mul kino peal, 
eks sealt tuli. Ema elas mul 
Kobilus, isa oli saksa sõja-
väes ja istus kinni. Ta sai 
vangist välja pärast seda, 
kui Stalin suri, 1957. aas-
tal. Vat abikaasa sain ka ki-
no pealt.

Täielikult kino pere-
kond siis?

Kinopere jah. Elasime 
Pälsoni tänavas ühisela-
mus. Kõik olid mehed, mi-
na üksi naisterahvas. Ka-
dunud Käsper tegi mulle 
voodi ette sirmi. Minu me-
he voodi oli kohe sirmi kõr-
val, piilus sealt sirmi va-
helt. Niikaua piilus, kuni 
ära piilus. Abiellusime 13. 
juulil ja reedel 1957. aas-
tal. Siiamaani oleme abi-
elus, 52 aastat juba.

Kui palju naismeh-
haanikuid Eestis üld-
se on?

Üldiselt vähe. Nüüd neid 
ei tulegi, sest meil ei ole 
enam kinokoolegi, nüüd 
käiakse Itaalias õppimas, 
aga seal pead inglise keelt 
oskama. Ma ei tea, mis nad 
teevad, kui ma siit ära lä-
hen – pole kedagi võt-
ta. 1982. aastal lõpetasin 
kaugõppes Räpina tehni-
kumi, tahtsin minna agro-
noomiks, aga siis tulid tei-
sed ajad, polnud vaja. Mind 
huvitab köögiviljandus ja 
iluaiandus. Maal kasvatan 
ikka tilli ja lilli.

Millised on teie en-
da lemmikfilmid?

Kodus vaatan ikka elu-
lisi filme, nüüd telekast se-
da Rosamunde Pilcherit. 
Actionid mulle ei meel-
di. Vanasti vaatasin ka in-
dia filme ja Fantoom oli ju 
maru populaarne, mis tõi 
kõvasti raha sisse. Ja Ees-
ti filmid. Kevade ja minu 
ajal purustas rekordi Tita-
nic. See 3 tundi pikk film, 
siin oli tõesti palju rahvast. 
Praegu lähevad actionid, 
kinos käivad ju ainult noo-
red. Kui on multikad, siis 
tulevad peredega, sest mul-
tikad on eesti keelse tõlke-
ga. Kõige noorem kinokü-
lastaja on olnud kahekuu-
ne. Ju ei olnud jätta kuhu-
gi. Hästi läks peale Jääaeg.

Kuidas teie peres 
sünnipäevi peetakse?

Vanasti peeti kõvasti, 
aga nüüd on masu: lapsed 
tulevad reedel, sõbrannad 
mõnel teisel päeval ja on-
gi. Meil on suur suguvõsa 
ja vanasti peeti ikka kõvas-
ti sünnipäevi. Enam ei pea, 
pole ju mõtet, parem lähen 
selle raha eest sanatooriu-
mi. 50. pulma-aastapäe-
vaks kinkisid lapsed mei-
le nädalalõpu Saaremaa 
spaas. Väga kihvt oli.

JUUBILAR Kinomehaanik Mare Pajuste

Mare Pajuste ütleb naljaga pooleks, ärgu linnarahvas 
siis pahandagu, kui sünnipäeva eelõhtul Elva kinos film 
tagurpidi jooksma hakkab või muid vigureid viskab. 
Kinomehaanikul on lihtsalt juubel. Foto: Sirje Veldi

30. septembril saab 
Rannu Rahvamajas taas 
näha Rakvere Teatri kü-
lalisetendusi. Seekord too-
me kaasa oma lastelavas-
tuse “Onu Remuse lood” 
ja suhtekomöödia “Meie, 
mehed”.

Päeval kell 13 saavad 
nooremad ja vanemad 
teatrikülastajad vaada-
ta Joel Chandler Harrise 
kirjutatud ning Jaanika 
Juhansoni lavastatud “Onu 
Remuse lugusid”. Tänu 
Tõnu Aava suurepäraselt 
sisseloetud plaatidele on 
lood Jänkuonust ja Reba-
seonust ning nende kaas-
lastest juba mitmele põlv-
konnale tuttavad ja väga 
armastatud. Kes ei teaks 
lugu sellest, kuidas Jänku-
onu Rebaseonu endale rat-
sahobuseks võttis või kui-
das Rebaseonu Kilpkon-
naonu uputas... Rakvere 
Teatri lavastuses kohtuvad 
vaatajad plaatidelt ja raa-
matutest tuttavate tegelas-
tega aga natuke uudsemas 
ja värviküllasemas vor-
mis. “Onu Remuse lood” 
kujundas kunstnik Mih-
kel Ehala, valguskujundu-
se tegi Priidu Adlas, kos-
tüümid mõtles välja Liisa 
Soolepp ning muusika au-
tor on Tarmo Kesküll. Vär-
vikaid tegelasi mängivad 
Toomas Suuman, Margus 
Grosnõi, Helgi Annast, 
Volli Käro, Erik Ruus ja 
Indrek Apinis.

Samal õhtul kell 19 
näeb Rannus aga pokkerit 
ja naisi armastavaid mehi 
komöödias “Meie, mehed”. 
Need on mehed, kes vilis-
tavad selle peale, et nen-
de naised nad maha jätsid. 
Mehed, kes saavad hakka-
ma. Omal moel.

Näidendi autor Neil Si-
mon on seda tutvusta-
des öelnud: “Kes meist ei 
oleks mõnel oma elueta-

pil jaganud elukohta tei-
se inimesega? Ei ole olu-
line, kas inimesed meel-
divad üksteisele või mitte. 
Lõpuks saab nende vaikne 
viha kuuldavaks, kaevates 
selle üle, kuidas üks vilis-
tab köögis ja tavaliselt ik-
ka sedasama kohutavat 
meloodiat, samal ajal kui 
teine valitseb telekapul-
ti ja klõpsib öö läbi sadu 
kanaleid. Kes poleks ko-
genud puhast vihkamist 
häälte vastu, mida korte-
rikaaslane söömisel teeb? 
See näidend esindab kõi-
ki inimesi maailmas, kaa-
sa arvatud astronaute.” Ja 
tõepoolest – Rakvere Teat-
ri lavastuses astronaute ei 
näe, küll aga üht täiesti ta-
valist ja igapäevast kodust 
situatsiooni, mis on küll 
pisut pea peale pööratud.

On kaks meest. Mõle-
mal on naised. Aga naised 
jätavad oma mehed maha, 
sest ei talu enam elu sellis-
te meestega. Ja need me-
hed ei saa aru, miks nai-
sed nõnda tegid. Nad on ju 
mehed, suurepärased me-
hed, kes pealegi armasta-
vad oma naisi. Kuid mis 
parata! Nii otsustavad me-
hed koos elama hakata. Il-
ma naisteta. Meeste sõp-
rus peaks ju olema üle kõi-
ge! Kas aga on? Kuidas ja 
kas kaks meest ühise ka-
tuse all koos elades toime 
tulevad, näeb juba teatri-
saalis.

Neil Simoni särava suh-
tekomöödia tõlkis Han-
nes Villemson ja lavas-
tas Toomas Suuman, la-
vastuse kunstnikutöö te-
gi Kristi Leppik. Mängivad 
Eduard Salmistu, Tarvo 
Sõmer, Ülle Lichtfeldt, Eili 
Neuhaus, Volli Käro, Too-
mas Suuman ja Heigo Te-
der.

Anne-Ly Sova, 
Rakvere Teatri dramaturg

Rakvere Teatri looma- ja 
meestelood RannusKasvatab lilli ja teeb kino

ELVA POSTIPOISS
243, 24.09.1999

 Elva Huvikool sai 
5-aastaseks. Huviha-
ridust on selles majas 
antud 20 aastat, laste-
ga tegeldud 55 aastat.

 Mõõdukate vali-
misnimekiri korraldas 
seminari teemal “Elva 
kui puhkelinna tulevik”

 Elva Muusikakool 
alustas õppeaastat 
oma maja peremehena. 
Kool on samades ruu-
mides töötanud sünnist 
saati, kuid vahepeal-
sed aastad elati majas 
rentnikena.

 Eesti Keskerakonna 
Elva sektsioon korral-
das staadionil korvpal-
lishow. Korvpalliturnii-
rile registreerus neli 
võistkonda: Keskera-
kond, Valimisliit Elva, 
Cyyter ja Mägioravad. 
Turniiri võitis Valimisliit 
Elva.

10 AASTAT

Elva kultuurikeskuses 
Sinilind alustab tegevust 
uus peredele mõeldud di-
sainiring. Ettevõtmises-
se oodatakse kaasa lööma 
kooliealisi lapsi vanemate 
või vanavanematega.

Eesmärgiks on pakkuda 
läbi ühise ajaveetmisvõi-
maluse kaasaegseid tead-
misi disainist, sisearhitek-
tuurist ja säästvast tarbi-
misest. Räägitakse vormi-
õpetuse algtõdedest, vaa-
deldakse ja analüüsitakse 
näidiseid erinevates stiili-
des kujundatud ruumidest, 
püütakse leida ideid oma 
vajaduste ja unistuste tar-
beks.

Ettevõtmine ei ole ainu-
üksi teoreetiline, kevade-
ni vältava kursuse raames 

teostatakse reaalne plaan 
oma lapse toast, mille põh-
jal meisterdatakse ruu-
mi terviklahendusega so-
bivaid sisustus- ja dekora-
tiivelemente. Õppida võib 
nii lambikattele uue varju 
meisterdamist, voodile uue 
katte õmblemist, saada nä-
punäiteid vana mööbli de-
koreerimisest, kardina-
te uuendamisest ja sein-
te kaunistamisest. Tehtud 
kavandi järgi võib teostada 
reaalselt valitud ruumi re-
mondi või uuenduskuuri.

Kogu tegevuse käigus 
püütakse meeles pidada 
säästva tarbimise põhitõ-
desid. Eelistatakse taas-
kasutatavaid materjale, 
mõeldakse ümbertöötle-
mise peale ja eelistatakse 

ökoloogilisi tehnoloogiaid. 
Kasutatakse eelkõige ju-
ba olemasolevaid materja-
le, mida värskendatakse ja 
rikastatakse uute detailide 
ja ümberehitamistega.

Meie soov on pakkuda 
ja näidata toredaid võima-
lusi iseenda ja lapse loovu-
se suurndamiseks ja kuns-
tiliseks eneseteostuseks. 
Koos tegutsedes loome lap-
sele väärtusliku baasi, mis 
aitab kaasa ka hilisemas 
elus oma ideede realisee-
rimisele.

Kohtumine saab toi-
muma 3. oktoobril kell 11 
Elva Matkakeskuses. In-
formatsiooni juhendajate 
kohta leiab kultuurikesku-
se Sinilind kodulehelt.

Triin Kiple, juhendaja

Uus ring Sinilinnus
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19. septembril toi-
mus Tõrva gümnaa-
siumi staadionil II 
Tõrva-Helme kerge-
jõustikupäev olüm-
pialastega, kus koos 
spordihuviliste las-
te ja noortega võist-
lesid ka Eesti kerge-
jõustikutipud.

Margit Thomson, 
treener

Päeva kavas oli laste kol-
mevõistlus, meeste kettahei-
de ja odavise tuntud sport-
laste osavõtul. Autogramme 
jagamas oli ka Gerd Kanter. 
Hooaja lõpetanud olümpia-
võitja seekord kaasa ei võis-
telnud. Kolmevõistluse lõ-
petanud sportlased said au-
hinnaks diplomi Kanteri, 
Tammerti, Israeli jt. auto-
grammidega. Autasustami-
sel olid abiks kõik kaasalöö-
nud kettaheitekuulsused.

Laste kolmevõistluses oli 
neljas vanuseklassis osale-
jaid kokku 113. Elva noored 
võistlesid väga tublilt kahes 
vanemas vanuseklassis.

11-12aastaste poiste seas 
sai ülekaaluka võidu Heiros-
Jaanus Sinimäe, kes jooksis 
60 m ajaga 7,57, viskas pal-
li 74 m ja hüppas ligi meeter 
paku tagant kaugust 4.32. 
Kahekümne võistleja seas 
sai 6. koha Alari Pennar tu-
lemustega 8,05-36m-3.93. 

Kolme punktiga kaotas talle 
enne kaugushüpet jalga vi-
gastanud Martin Thomson, 
tulemused olid 8,64-53m-
3.63.

9-10aastaste poiste seas 
võitis hõbemedali Andri 
Luik, kes jooksis 60 m isik-
liku rekordi 8,96, hüppas 
kaugust 3.62 ja viskas pal-
li 35.50.

Vanema rühma tüdru-
kutest võitis Kalli Kuusik 
22 osaleja hulgas pronks-
medali. 60 m jooksus te-
gi ta isikliku rekordi 8,95, 
viskas palli 27.50 ja hüp-
pas kaugust 4.04. Esikoha 
võitis TV 10 olümpiastar-
ti mitmevõistluse võitja Ka-
di Kaart. Esimesed võistlus-
kogemused said Marta Kot-

kas ja Elis Ebelmann. Marta 
saavutas väga tubli neljan-
da koha tulemustega 9,53-
30m-3.76. Elisel kannatasid 
tulemused jalavalu tõttu ja 
ta sai 19. koha tulemustega 
10,72-19m-2.80. Amanda 
Väiko oli 18. tulemustega 
10,85-27m-2.75.

9-10aastaste seas sai 16 
tüdruku konkurentsis III 
koha Hanna-Liina Jaani, 
kes jooksis 60 m isikliku re-
kordiga 9,68, hüppas kau-
gust 3.42 ning viskas palli 
27 m. Tubli 8. koha sai Kärt 
Tamm tulemustega 9,63-
18m-3.19.

Tippude kettaheites lõi 
eelvõistlusel kaasa 17-aas-
tane Ergo Tamm, kes len-
nutas 1,75 kg ketast 33.60. 
Esikoha saavutas Bogdan 
Pistšalnikov tulemusega 
62.38, teine oli Aleksan-
der Tammert 60.33ga. Kol-
mas oli austerlane Gerhard 
Mayer. Ergo Tamm osales 
ka meeste odaviskes, kus 
püstitas 800 g odaga isik-
liku rekordi 50.93. Odavis-
kevõistlus võideti Eesti hoo-
aja teise tulemusega – Ber-
liini MM-il osalenud Ta-
nel Laanmäe püstitas isik-
liku rekordi 81.96, mis jääb 
vaid 4 cm alla suurvõistlus-
te A normile. Loodetavas-
ti andis selliste supertule-
mustega võistluse jälgimine 
ka meie kergejõustiklastele 
uut indu treenimiseks.

18.-19. septembril Vil-
jandimaal toimunud SEB 
Mulgi ralli oli ühtla-
si Eesti meistrivõistluste 
eelviimane etapp. Põhi-
liselt kruusakattega tee-
del kulgenud võistlus-
raja kogupikkus oli 408 
km, lisakatseid oli küm-
me (94,5 km). Startinud 
70 ekipaažist lõpetas ral-
li 47, võitjad selgitati ka-
heteistkümnes masina-
klassis. Mulgi ralli võit-
sid kõigil kümnel kiirus-
katsel parimat minekut 
näidanud Georg Gross - 
Raigo Mölder autol Ford 
Focus WRC.

Rallil osalenud Aava-
Sikk noorte rallitiimi kol-
mest ekipaažist võitsid 

A6 masinaklassis esikoha 
Sander Pärn - Ken Järve-
oja autol Citroen C2 R2. 
Üldjärjestuses 15. kohal 
lõpetanud Pärn-Järve-
oja olid oma masinaklas-
sis parimad kuuel kiirus-
katsel.

Absoluutarvestuses 
17ndana lõpetanud Karl 
Kruuda - Martin Järveoja 
saavutasid kolmanda ko-
ha A7 võistlusklassis au-
tol Honda Civic Type-R.

A7 klassis Kaspar 
Koitla - Ain Heiskoneni 
järel kolmel kiiruskatsel 
teist positsiooni hoidnud 
ekipaaž Martin Kangur - 
Kuldar Sikk katkestasid 
sõidu neljandal kiiruskat-
sel. EPP

Sander Pärn - Ken Järveoja 
oma masinaklassis parimad Meeleolukas 

kergejõustikupäev 
olümpialastega

13. septembril toi-
musid Valgas Jaanikese 
krossirajal Valgamaa lah-
tised meistrivõistlused 
kestvuskrossis. Kõige-
pealt startisid Quad 100 
ja Quad 200 poisid. Võist-
luse kestvuseks oli 20 mi-
nutit. Quad 100 klassis 
võitis Jenss Lootus Mar-
tin Adamsoni ja Johan-
nes Sikk juniori ees.

Quad 200 sõidu võitis 
Kaspar Haiba, järgnesid 
Mauri Kirsip ja Hendrik 
Volmer.

Seejärel asusid stardi-
joonele suured quadid, 

kelle sõidukestvuseks 
oli 1,5 tundi. Sõidu või-
tis Kait Kompus lätlas-
te Kristps Kleinsmitsi ja 
Gints Vanagsi ees. Ar-
vi Vaaderpass tuli nel-
jandaks, Raini Roomets 
kaheksandaks ja Marek 
Piho kaheteistkümnen-
daks. Päeva lõpetasid 
ATV-d. Üks tund ja 15 mi-
nutit kestnud sõidu või-
tis Ian Kuusik Alar Kulbi 
ja Margus Malkuse ees. 
Erkki Pekkonen oli nel-
jas, Janar Muttik viies.

Kaido Kompus

Kestvuskross Valgamaal

12. septembril toimus 
Culbene krossirajal Lä-
ti karikavõistluste kuues 
etapp motokrossis. Mõle-
mad sõidud ja etapi või-
tis Kait Kompus, järg-
nesid Ralfs Reinfelds ja 
Kaspar Haiba. Esimeses 
sõidus neljanda koha saa-
vutanud Kaidor Kompus 
eksis teises sõidus hüp-
pel ning peab nüüd mõn-
da aega kipsis käega rin-
gi käima. Quad 100 masi-
naklassis oli parim Dairis 
Virkstenis, Jenss Lootus 
oli teine ja Martin Adam-
son kolmas.

Läti karikasarja viima-

ne, seitsmes etapp sõide-
ti Lätis Kegumsis 19. sep-
tembril. Quad 200 klas-
sis võitis mõlemad sõi-
dud Kait Kompus Ralfs 
Reinfeldsi Kaspar Hai-
ba ees. Sellega kindlus-
tas Kait Kompus endale 
ka Läti karikavõistluste 
võidu. Teiseks tuli Ralfs 
Reinfelds ja kolmandaks 
Kristps Veinbergs. Ma-
sinaklassis Quad 100 oli 
etapi esikolmik Dairis 
Virkstenis, Jenss Lootus 
ja Martin Adamson. Ka-
rikavõitjaks tuli Dairis 
Virkstenis. 

EPP

Kait Kompus võitis Läti karikasarja

16. sepembril toimusid 
Ülenurme gümnaasiumi 
staadionil Tartumaa kooli-
de karikavõistlused kerge-
jõustikus. Elva gümnaasiu-
mi õpilased konkureerisid 
üheksa kooli seas noorema 
vanuseklassi (01.09.1993.
a. ja hiljem sünd.) karika-
le. Iga võistleja võis osaleda 
kahel alal ja teatejooksus 
ning igal alal esindas kooli 
üks võistleja. Tänu ühtsele 
võistkonnavaimule ja ene-
seületamistele toodi võidu-
karikad Elvasse nii tüdru-
kute kui poiste arvestuses.

Poiste konkurentsis käis 
Elva kergejõustiklastel ku-
ni teatejooksuni tihe esiko-

haheitlus Ülenurme kooli-
ga. Tänu teatejooksu võidu-
le edestasid elvalased kon-
kurente kokkuvõttes kolme 
punktiga, kusjuures meie 
poisid olid kaasvõistlejatest 
3-4 aastat nooremad. Kol-
manda koha saavutas võist-
kondlikult Lähte gümnaa-
sium. Meie parimana sai 
kaks alavõitu Heiros-Jaa-
nus Sinimäe, kes võitis 100 
m jooksu ajaga 12,4 ja kau-
gushüppe tulemusega 5.28. 
Samuti kuulus ta koos Mar-
tin Thomsoni, Joosep Roo-
saare ja Alari Pennariga 
võidukasse teatenelikusse. 
Cevin Anders Siim sai 800 
m jooksus isikliku rekordi-

ga 3.39,7 kolmanda koha, 
kõrgushüppe isiklik rekord 
1.40 andis 5. koha. Joosep 
Roosaar sai 400 m jooksus 
ajaga 1.05,4 kolmanda ko-
ha. 4 kg kuuli 10.38 tõuga-
nud Alvar Ilves sai 4. koha. 
Martin Thomson oli ketta-
heites 6. isikliku rekordi-
ga 24.25 ja Robert Jakob 
Oetjen sai odaviskes 7. ko-
ha tulemusega 25.20.

Neiud võitsid karika 3,5 
punktiga Ilmatsalu põhi-
kooli ees. Kolmanda ko-
ha saanud Ülenurme võist-
konda edestati 13,5 punk-
tiga. Eneli Õigus võitis ket-
taheite isikliku rekordiga 
29.59 ja sai 100 m jooksus 

teise koha ajaga 14,7. Ka-
ti Juurik võitis kõrgushüp-
pe tulemusega 1.40 ja oli 
kaugushüppes 4.27ga kol-
mas. Eleri Raamat sai 400 
m jooksus isikliku rekordi-
ga 1.08,9 teise koha, kuu-
litõukes oli ta kolmas tule-
musega 8.08. Egle Rekand 
sai odaviskes teise koha tu-
lemusega 24.90. Teatenelik 
koosseisus Eleri Raamat, 
Egle Rekand, Eneli Õigus 
ja Kati Juurik tuli kolman-
dale kohale. Suured tänud  
kõigile Elva gümnaasiumi 
esindanud õpilastele!

Margit Thomson, 
treener

Kaks karikat koolide karikavõistlustelt

22. septembril Saksa-
maal Oberhofis alanud 
maailmameistrivõistlus-
tel suvebiatlonis võitis esi-
mesel päeval meeste 4 
km sprindidistantsi laske-
jooksus venelane Alexey 
Katrenko. Võitjale 5,7 se-
kundit kaotanud Indrek 
Tobrelutsu tõrjus hõbeme-
dalikohalt eksimus laske-
tiirus. Lamadestiirus püs-
si valesse püramiidi ase-
tanud Tobrelutsu karistati 
eksimuse eest ühe lisami-
nutiga ning ta langes 17. 
kohale.

“Tiirus püsside püra-
miididesse paigutamisel 
on siin uudne süsteem. 
Lasksin näpuvea sisse, 
mis maksis mulle päris 
valusalt kätte,” rääkis me-
dalilootustega startinud 
Tobreluts raadiointerv-
juus. “Püssi valesse koh-
ta paneku eest määrusti-
kus konkreetset karistust 
kirjas ei ole. Tehti selline 

kiirkorras karistus, eba-
sportliku käitumise eest 
pandi minut juurde. Mi-
nu arvates on see natuke 
ülekohtune karistus. Nii 
nad otsustasid ja minul 
ei ole siin muud midagi 
teha kui vaadata nukralt 
protokolli.”

Eesti laskesuusakoon-
dis lastest olid sprindivõist-
lustel jooksurajal veel 
Kauri Kõiv ja Priit Narusk. 
Kahes tiirus kolm mööda-
lasku teinud Kõiv oli 25. 
Naruskil jäi üles viis mär-
ki, tulemuseks 41. koht. 
Lõpetas 56 laskesuusata-
jat. Kolmapäeval toimu-
nud jälitusvõistlusel eest-
lased ei osalenud.

Suvebiatloni MM jät-
kub individuaaldistantsi-
del käesoleval nädalava-
hetusel. Laupäeval sõida-
vad mehed 10 km ja nai-
sed 7,5 km rullidel, püha-
päeval on kavas jälitus-
sõidud. EPP

Tobreluts kaotas 
suvebiatloni MM-il hõbeda

Tõrva-Helme kergejõustikupäeval oma vanuseklassis 
kolmevõistluses ülekaaluka võidu saavutanud Heiros-
Jaanus Sinimäe sai särgile ka olümpiavõitja Gerd 
Kanteri autogrammi. Foto: erakogu

20. septembril Tartus 
Annelinna kunstmuruvälja-
kul toimunud III liiga Lõu-
na XX vooru mäng JK Luun-
ja ja FC Elva II meeskonda-
de vahel lõppes viigiga 2:2.

Kolmandas liigas teise 
koha saavutanud JK Luunja 
võistkond võttis tänu oma 
kindlustatud positsiooni-
le mängu lõdvemalt ja re-
gistreeris kohtumisele ai-
nult kümme mängijat. See 
andis elvakatele kohe algu-

sest peale eelise. Mäng al-
gas Elva meeskonna domi-
neerimisega, kuid JK Luun-
ja väravavahi head välja-
löögid, mis enamasti leidsid 
osava ja kiire ründaja, te-
kitasid pahandust elvakate 
keskkaitsjatele. Avavära-
va löömise võimalus tu-
li elvakatel mängu 21. mi-
nutil, kui Martin Raid pää-
ses äärelt karistusalasse ja 
tsenderdas palli üle vära-
vavahi. Tagumises postis 

olnud Kaupo Süld oli õigel 
ajal õiges kohas ja viis El-
va meeskonna 1:0 juhtima. 
Vaatamata eduseisule oli 
Elva meeskonna mäng väga 
närviline, paljudel hakkas 
mänguisu kaduma. Poolaja 
lõpus vigastas Luunja män-
gija Indrek Paabusk selga ja 
meeskonnal tuli mängu jät-
kata üheksa mehega.

55. mänguminutil viis 
Martin Raid elvakad 2:0 
juhtima. Eduseis ei püsinud 

minutitki, kergelt pääses JK 
Luunja mängija karistus-
alasse ja vähendas kaotus-
seisu minimaalseks. Luun-
ja meeskond sai sellest in-
du juurde ja lõi ka viigivä-
rava. Elva meeskond sellest 
šokist enam ei toibunud-
ki, edu ei toonud ka meele-
tu surve kohtumise lõpumi-
nutitel.

Marek Naaris,  
FC Elva tegevjuht

Eelisolukord võitu ei toonud
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa lõhutud küttepuud (30-
50 cm), küttepuud 3m, kuivad 
küttepinnud. Vedu tasuta. 525 
1588

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Küttepuu (lepp). 513 2927

Müüa kuivi kütteklotse. 40L 27.-
Vedu tasuta. 501 0753

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Valge diisel. 513 2927

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Hööveldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehituslik 
saematerjal Annikorus. 5664 1191 
info@balticloghouses.ee

Müüa 1998.a Volkswagen Polo 
Classic. 5660 4958

Ostan kokku vana õli. 5650 
3833

Ehitusprahi äravedu (kodutehni-
ka). 513 2927

Metallitööd. 521 2470

Baltic Roof Service teostab ka-
tuse- ja fassaaditöid. 5562 0678 
www.brs.ee

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektri- ja nõrkvoolutööd, san-
tehnilised tööd, õhksoojuspum-
pade müük ja paigaldus. www.
mano.ee Tel. 520 8970

Pottsepatööd. 5348 0240

Lintsaeraami teenus. 513 2927 
hellkasi@mail.ee

Oü Ledin, asukohaga Valga mnt 
2, Tartumaa, Rõngu, võtab tööle 
koka (nõutav eelnev töökoge-
mus) ja ettekandja. Täpsem in-
formatsioon telefonil 5553 9300

Vajatakse meistrit, kes renovee-
rib vedrumadratseid. 512 1635

Ostan Elvas 2-toalise korteri. 
Variandid. Tel. 735 6025

Üürile anda kort 2t. 5556 4040

Üürile anda 3-toal. ahiküttega 
möbl. korter. 504 9944

Üürile anda garaažiruumid ala-
tes 10 krooni m². Tel. 503 2954

Vahetan 4-toalise korteri maja 
vastu linnas või lähistel. 521 
6276 või kallis.kivi@hot.ee

Südamlik kaastunne Marele 
kalli ema

MARIA REMMELI
kaotuse puhul.

Eha ja Aare

Ehk kergendab see 
koormat sinu hingel, 
kui tead, et sellest, 
kelle aeg su kõrvalt viis,
on taevas saanud sinu 
kaitseingel.
Ta on su kõrval alati - 
siis, kui headus silitab,
ka siis, kui õelus salvab - 
ta ikka kaitseb sind.

Südamlik kaastunne Marele 
armsa ema

MARIA REMMELI
kaotuse puhul.

Lasteaed Õnneseen pere

Laupäeval, 19. septemb-
ril kogunes Eesti suusahüp-
pajate ja kahevõistlejate jä-
relkasv Elva vastremondi-
tud hüppemäele, et selgi-
tada ETV-G4S karikasarja 
teisel suvisel etapil ka Eesti 
noortemeistrid M12 vanu-
seklassis. Kena sügisilm oli 
kohale toonud ligi kolm-
kümmend suusahüppajat, 
sealhulgas küalisvõistlejad 
Lätist.

Noorimad, M8 vanu-
seklassi võistlejad hüppa-
sid pisikeselt nõlvahüppe-
mäelt. Siin pakkusid poiste-
le konkurentsi ka kaks tüd-
rukut, kes ei jäänud pois-
tele sugugi alla. Hüppe-
pikkustega 5,5 ja 6 meetrit 
võitis nõmmelane Robert 
Toompuu kahel korral 4,5 
meetrit hüpanud lätlase 
Markus Vinogradovsi ees. 
6-aastane Elva poiss Jaan-
Raimund Margus saavutas 
2,5 ja 3 meetriste hüpete-
ga tubli kolmanda koha. 
Kahevõistluse 500 m jooks 
hüppemäel saavutatud jär-
jestust ei muutnud, või-
tis Toompuu Vinogradovsi 
ees. Kolmandale kohale 
jooksis aga Otepää tüdruk 
Ariin Pikk, kes edestas fini-
šis Jaan-Raimund Margust 
sekundiga.

M10 vanuseklass hüp-
pas juba suurelt mäelt, kus 
võistlus esikolmikus oli vä-
ga tasavägine ja pingeli-
ne. Võit läks Ivo-Niklas 
Hermansonile Nõmme 
spordiklubist, kes hüppas 
mõlemas voorus 20,5 meet-

rit. Elva poiss Andreas Ilves 
ja Markus Faster Nõmme 
spordiklubist hüppasid mõ-
lemad 20 ja 20,5 meetrit, 
millega teenisid ka võrd-
sed stiilihinded ning jäid 
jagama 2.-3. kohta. Kevin 
Maltsev hüppas mõlemas 
voorus 17 meetrit ja sai 
viienda koha. Kahevõistlu-
ses oli peale 1 km jooksu 
võitja Markus Faster, edes-
tades finišis kolme sekun-
diga Andreas Ilvest ja küm-
ne sekundiga kolmanda 
koha saanud Robert Leed. 
Kevin Maltsev jooksis nel-
janda aja, kuid kahevõist-
luse arvestuses tuli leppida 
viienda kohaga.

M 12 vanuseklassis sai 
ülekaaluka võidu ja noor-
temeistri tiitli Otepää poiss 
Artti Aigro 24,5 ja 24 meet-
ri pikkuste hüpega. Järgne-
sid Risto Raudberg Nõm-
me spordiklubist ja Klaus 
Kolbakov Võru spordikoo-
list. Elvakatest tegid va-
nemas vanuseklassis kaa-
sa ka Andreas Ilves ja Ke-
vin Maltsev, kes said vas-
tavalt 6. ja 9. koha. Kahe-
võistluse 2 km jooksus oli 
kõige kiirem ja võitis ka-
hevõistluses esikoha Klaus 
Kolbakov. Teine oli Artti 
Aigro ja kolmas Ainar Pikk 
Otepää Spordiklubist.

Päeva pikima õhulennu, 
25 meetrit tegi koduhüp-
pemäel M14 vanuseklassis 
võistelnud Kristjan Ilves. 
Kristjan võitis nii suusa-
hüpped kui kahevõistluse, 
edestades teiseks tulnud 

lätlast Kristabs Nezbortsi 
ülekaalukalt nii hüppe-
mäel kui jooksurajal. Ka 
vabaklassi võit nii suusahü-
petes kui kahevõistluses jäi 
Elvasse – Karl Mustjõgi pi-
kim hüpe oli 24 meetrit.

Veteranide seas oli esi-
mene elvalane Andrus 
Maltsev, teiseks jäi lätlane 
Agris Kumelinš.

Elva hüppemägi sai 
uue suvekatte

Elva hüppemägi on pal-
jude suusahüppajate rõõ-
muks nüüd üle viie aasta 
taas kasutuses. Juuli algu-
seks uue suvekatte saanud 
maandumisnõlv ja hoovõ-
turada võimaldavad noor-
tel sooritada kuni 27-meet-
riseid õhulende. Vabast 
ajast ja ühiskondlikus kor-
ras hüppemäe renoveeri-
mine võttis aega üle aas-
ta. Suurimateks toetajateks 
vajalike materjalide muret-
semisel olid Elva linnava-
litsus, Elva suusaklubi, Ees-
ti Suusaliit ning endised El-
va suusahüppajad ja kahe-
võistlejad Hanno Remmel, 
Margus Ivask, Alo Raudik, 
Rain Pärn, Riido Rõigas, 
Toomas Ilves. Tööde juures 
olid suurimad abimehed 
Matti Mallo, Tiit Orlovski, 
Rain Pärn, Tõnu Mustjõ-
gi, OÜ Marepleks ning kõik 
noored ja vanad suusahüp-
pajad. Suured tänud kõigi-
le!

Andrus Ilves, 
Elva suusaklubi treener

Suvised suusahüpped 

Meie kaastunne 
Karita Vardile kalli

EMA
kaotuse puhul.
Aime, Eevi ja Ly

Kaotus on valus,
mälestus jääb....

Südamlik kaastunne 
Marele ja Matile 
kalli ema, ämma

MARIA REMMELI
kaotuse puhul.

KÜ Tööstuse 15 elanikud



26. september 2009

ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

ELVA KONSUMIS
müügil uus valik
laste, naiste ja meeste

talveriideid ja 
jalatseid!

NÄDALALÕPU SUPERPAKKUMISED 
27. septembrini

Pirn Conference (I klass) kg  13.90  9.90
Sõbra juust 150g viilutatud kg/106.- 15.90 kg/72.66 10.90 
Grillbroiler kg (Tallegg)  57.90  34.90
Mintai filee külmutatud 1kg  92.50  49.90
Jahutatud forell kg  85.90  67.90

KODU&TEHNIKA
LILLESIBULAD

Säästukaardiga 

-15%


